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      MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

Kultuurikomisjoni koosoleku  

protokoll  
 
Märjamaa                                                                                                        07. jaanuar 2020. a nr 15 

 

Algus kell 15.00 lõpp kell 17.00 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Teet Tomson 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Anneli Ülemaante, Ene Klaus, Helve Riitsaar, Iris Haiba, 

Ottomar Linna, Teet Tomson, Triinu Ülemaante. 

Puudus: Heli Lints. 

Kutsutud: rahandusosakonna juhataja Lea Laurits (päevakorrapunkt 1) 

 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Kultuurivaldkonna eelarve  

2. Raplamaa redel kandidaadid 

3. Vabariigi aastapäeval tunnustatavad 

4. Ettepanekud kultuurikomisjoni väljasõidukoosoleku korraldamiseks 

5. Muud küsimused  

 

 

Päevakorrapunkt 1  

Kultuurivaldkonna eelarve  

 

Ettekandega esines L. Laurits, kes tutvustas valla 2020.a eelarve projekti kultuurivaldkonna osa. 

Ülestähendusi ettekandest: 

- Kõikide asutuste 2020. aasta personalikulude kasvuks on üldjuhul planeeritud 5% ja 

majandamiskulude kasvuks 2%. 

- Ujulale on 2020.a planeeritud investeeringuna katuse rekonstrueerimine. 

- Metsanurga spordihoone on MTÜ Märjamaa Spordiklubi hallata kuni 31. maini. Vastavalt sellele on 

neile arvestatud ka halduskulud. 

- SA Märjamaa Valla Spordikeskus majandamiskulud on arvestatud alates 1. septembrist 2020.  

- Kaasava eelarve summa on aastaid olnud 20 000 eurot. 2020. aastaks laekus kaasavasse eelarvesse 3 

taotlust, mida lähiajal hakatakse menetlema. 

- Hobulaiu Puhkebaasi palgafondi kasv kujuneb keskmisest suuremaks -  tähtajaliselt (maist kuni 

oktoobrini) tööle võteava puhkebaasi peremehe palgatõusuks on arvestatud 17,23% ning lisaks 

võetakse tööle ka töövõtulepingu alusel töötaja.  

- Märjamaa Noortekeskuse juurde on toodud Vana-Vigala Rahvamaja noorsootöötaja 0,5 kohta. 

Suurenevad ka majanduskulud – paigaldatakse valvekaamerad. 

- Märjamaa Rahvamajal on palgafondi kasv väiksem kui 5 % (4,33%), sest  kaotati ära kunstilise juhi 

koht ning seeläbi oli teiste töötajate palku võimalik tõsta sisemiste reservide arvelt. 

- Väikeste rahvamajade juhatajate palgad on ühtlustatud (kõikidel 900 eurot), seepärast ka nende 

palgafondi kasv kiirem. 

- Väikestele rahvamajadele anti juurde a 1000 eurot lisavahendeid inventariks kuna nad on olnud 

püsivalt hädas inventari soetamisega ning nende majandamiskulud on suhteliselt väikesed. 

- Varbola Rahvamaja ja Vana-Vigala RM said inventarile juurde kumbki 3500 eurot kuna soovivad 

saada lavavalgustust.  
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(Kultuurikomisjoni liikme O. Linna ja protokollija märkus – Varbola RM eraldati lavavalgustuseks 

juba toetust huvihariduse ja huvitegevuse teenuse pakkuja toetusena 4500 eurot, s.h 1600 eurot 

peegelsein. Alus: HH ja HT taotluste hindamiskomisjoni 03.01.20 protokoll nr 4.  

L. Laurits lubas eelarvet korrigeerida arvestades juba tehtud eraldust.) 

- Sillaotsa Talumuuseumi juhataja palk on võrdsustatud väikeste rahvamajade juhatajate palgaga, s.o 

900 eurot. 

- Märjamaa kino personalikulude suurendamise taotlust täismahus vallavalitsus ei rahuldanud – otsustati 

töötasu arvestada 12 kuu kohta a 800.-/kuus.  

- Märjamaa Nädalalehe toimetaja palka suurendatakse enam kui 5%. (22,86%). 

 

Toimus arutelu. Ettekandja vastas küsimustele. 

Kõneldi Märjamaa kino kinotehniku töötasust.  

L. Laurits selgitas, et valitsus arutas taotlust 7. novembril ning vaatas kinotehniku töötasu kontekstis 

teiste asutuste juhtidega, nt rahvamajade juhatajate palk jäi 900 eurot.  

E. Klaus tõi võrdluseks, et Rapla kinomehhaaniku töötasu oli 1100 eurot. 

L. Laurits: See eeldab kõikide teiste asutuste palkade konteksti viimist.   

Kõneldi kino tuludest, mis vähenenud seoses kinokülastajate arvu vähenemisega.  

Vaadati üle teiste kultuuriasutuste tuluplaanid 2019 ja 2020. 

 

Otsustati: Teha ettepanek Märjamaa kino töötasuks arvestada 12 kuud x 900 eurot. Suurenemine katta 

Varbola Rahvamaja inventari realt vabaneva summa arvelt (lavavalgustus soetada HH ja HT riiklikust 

toetusest).  

 

 

A. Ülemaante: Mis saab Metsanurga spordihoonest pärast 31. maid? 

L. Laurits: Valitsus peab tõenäoliselt pöörduma volikogu poole, et otsustada hoone edasine saatus. 

Tõenäoliselt mitut spordihoonet vald üleval pidada ei jaksa.  

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek hakata kiiremas korras tegelema Metsanurga spordihoone 

tuleviku küsimusega. 

 

 

L. Laurits andis selgitusi Hobulaiu Puhkebaasi majanduskulude kohta: Kavas on vahetada magamisaida ja 

rehetoa uksed ning ehitada sauna terrass. Samas peaks suurenema puhkebaasi kasutus, s.h kasutamine 

laste laagriteks.  

Toimus arutelu. 

 

Kõneldi Märjamaa kiriku katusest, Sillaotsa talumuuseumi puuduvast WC-st. 

 

Otsustati: Esitatud info teadmiseks võtta. 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Raplamaa redel kandidaadid  

 

Ettepanekuid tunnustatavate isikute kohta ootab ROL hiljemalt 15. jaanuariks.  

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Kandidaadi esitamine teha ülesandeks E. Klausile. 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Vabariigi aastapäeval tunnustatavad 

 

Vallavolikogu ootab valla teenetemärkide kandidaate hiljemalt 10. jaanuaril. 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Kandidaatide esitamine teha ülesandeks E. Klausile ja I. Haibale. 
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Päevakorrapunkt 4 

Ettepanekud kultuurikomisjoni väljasõidukoosoleku korraldamiseks 

 

Toimus arutelu. Sihtkohtadena pakuti välja Lääne-Nigula, Türi või Jõelähtme valda. 

 

Otsustati: Teha kultuurinõunikule ülesandeks valida välja sihtkoht ning leppida kokku külastus.  

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Muud küsimused 

 

*) Märjamaa valla õppestipendiumi maksmise tingimused ja kord 

 

Tutvuti volikogus I lugemisel olnud eelnõuga (nr 1-2.1/275-EN) 

Toimus arutelu. 

Otsustati: Teha järgmised ettepanekud: 

- võtta korrast välja vanusepiirang; 

- võimaldada stipendiumi saada ka siis kui taotleja töötab väiksema koormusega kui 0,5 kui talle ei 

ole valla ametiasutuses või hallatavas asutuses suuremat koormust pakkuda. 

 

 

*) Sillaotsa talumuuseumi WC-st 

 

A. Ülemaante vahendas Sillaotsa TM muret: Kõik käivad vaatamas, arutatakse, aga mitte midagi 

lahenduse osas ei toimu.  Nad vähemalt ei tunneta seda või on teadmatuses. 

T. Tomson: Möödunud aastal polnud selleks eelarves raha ja vist ka selleks aastaks ei planeeritud. 

Toimus arutelu. 

Kultuurikomisjon tegi 13.08.19 koosolekul vallavalitsusele ettepaneku valla arengukavas Sillaotsa  

talumuuseumi  näituseküüni laienduse projekteerimine (5000.-)  ja WC  (vee- ja  kanalitrasside  

ehitamine,  kogumismahuti  paigaldamine  ning õuealataastamine 10000.-) kavandada aastasse 2020 ning 

laienduse ehitamine aastasse 2021. Arengukava menetluse käigus on WC mahutatud aga alles aastasse 

2023.  

A. Ülemaante lisas, et muuseumirahva teine mure on, et õppeküüni pole kaldteed, et sinna pääseks ligi ka 

ratastoolis inimesed.   

 

Otsustati: Esitada vallavalitsusele küsimus – kuidas on kavas lahendada Sillaotsa Talumuuseumi WC 

probleem? Komisjoni arvamus – aasta 2023 on WC probleemi lahendamiseks ilmselgelt liiga kauge aeg. 

Ettepanek – leida võimalus probleemi varasemaks lahendamiseks. 

 

 

*) Märjamaa rahvamaja klaver 

 

E. Klaus: Märjamaa rahvamaja saali tiibklaver on Märjamaa EPT 50 aastat vana klaver ja varsti ei ole 

seda enam võimalik häälestada. Korra on esitatud taotlus Märjamaa valla kaasavasse eelarvesse, seekord 

küsiti toetust huvihariduse ja huvitegevuse teenuse pakkuja toetusest. Kummalgi juhul toetust saadud 

pole. Rahvamaja eelarves pole sellist summat ühelgi aastal.  

Toimus arutelu.  

Pakuti välja korjandused üritustel, eraldada mingi osa etenduse-ürituste piletitulust klaveri fondi, küsida 

sponsorlust, finantseerida Metsanurga spordihoone võimalikust müügist saadavast tulust. Kui mingi 

omaosaluse osa  koos, oleks võimalik küsida toetust projektidega.  

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                          /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

 

Teet Tomson                                                                              Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                                     protokollija 


